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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Fritidsudvalgets møde den 2. ------—
marts 2016

Jægerspris Adm. Center, mødelokale Ji kl. 15.00

Referat

20 Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse s 8. 

Normalforretningsordenen s 3.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

21 Præsentation af IDAN analyser

Sagsfremstilling
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Resultaterne af 2 rapporter udarbejdet af Idrættens Analyse Institut (IDAN) bliver 

præsenteret til orientering.

Processen for offentliggørelsen af resultater fra rapporterne bliver en 

præsentation først for Fritidsudvalget den 2. marts og dernæst for 

Folkeoplysningsudvalget den 16. marts. Den 7. april offentliggøres resultaterne af 

rapporterne for borgerne på et stormøde.

Hovedelementerne i undersøgelsen som præsenteres:

• Voksne borgeres idrætsdeltagelse og behov/vurderinger i forhold til faciliteter og adgang til 

idrætstilbud.

• Skolebørns idrætsdeltagelse og behov/vurderinger i forhold til behov/vurderinger af faciliteter og 

adgang til idrætstilbud, herunder i relation til skolereformen.

• Foreninger og andre brugeres behov/vurderinger i forhold til behov/vurderinger af faciliteter.

• Analyse af kommunens strategi/politik/økonomi på området.

• Perspektivering og evt. anbefalinger.

Fritidsudvalget har finansieret 187.000 ler. til rapporten "Faciliteter til idræt, 

motion og bevægelse i Frederikssund Kommune".

Folkeoplysningsudvalget har finansieret 175.000kr til rapporten 

"Kapacitetsbenyttelse af haller og svømmebassiner i Frederikssund Kommune".

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen fremsender sagen til orientering for 

Fritidsudvalget.
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Beslutning

Orientering givet.

Fritidsudvalget beder Folkeoplysningsudvalget om at fortsætte den af 

Folkeoplysningsudvalgets igangsatte proces for udarbejdelse af nye 

timefordelingsregler for brug af kommunale lokale til folkeoplysende formål. De 

nye timefordelingsregler ønskes fremlagt til beslutning i november 2016. De nye 

timefordelingsregler skal tage afsæt i viden og forslag til optimering fra IDANs 

rapporter om kapacitet og faciliteter i Frederikssund Kommune. Med 

udgangspunkt i Frederikssund Kommunes fritidspolitik skal de nye 

timefordelingsregler danne grundlag for bedre udnyttelse af de kommunale 

idrætsfaciliteter samt øge nye initiativers herunder selvorganiseredes adgang til 

faciliteterne.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

22 Meddelelser 

Beslutning

Drøftelse af status på undersøgelser vedr. Hammergården. 

Orientering om miljøgodkendelse Skydeklubben 1864 i Frederikssund. 

Handicaprådet inviteres til workshops om talentudvikling.

Orientering om arbejdet med Kulturmetropol Copenhagen.
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Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

2i Valg af nv næstformand for Fritidsudvalget 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse. 

Forvaltningsloven.

Sagsfremstilling

Som følge af Lars Jepsen-Sølvhøjs (A) udtræden af Byrådet, skal der vælges ny 

næstformand for Fritidsudvalget. Socialdemokratiets gruppeformand Tina Tving 

Stauning tilkendegiver i mail af i8. februar 2016, at Jesper Wittenburg (A) 

anbefales som ny næstformand for Fritidsudvalget. Jævnfør styrelseslovens jr 22 

vælger udvalget selv sin formand og næstformand blandt sine medlemmer.

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger.

Indstilling

Kommunaldirektøren indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Der vælges ny næstformand for Fritidsudvalget med omgående virkning.

Beslutning

Jesper Wittenburg (A) valgt.
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2A  Folkeoplysningsområdets økonomi 2016

Lovgrundlag

Folkeoplysningsloven.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

Sagsfremstilling

Sekretariatet vil på mødet give en orientering om folkeoplysningsområdets 

økonomi pr. februar 2016.

Aktuel økonomioversigt udleveres på mødet.

Derudover skal udvalget disponere områdets samlede midler for 2016.

Indstilling

Indstilling 10. februar 2016, plet. 9:

Kultur- og fritidssekretariatet indstiller til Folkeoplysningsudvalget, at:

1. Udvalget tager orienteringen til efterretning.

2. Udvalget disponerer områdets midler for 2016.

Indstilling 29. februar 2016:

Kultur- og fritidssekretariatet fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.
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Historik

Folkeoplysningsudvalget, i o . februar 2016, plet. 9:

1. Taget til efterretning.

2. Udvalget disponerede områdets midler med 447.500 kr. til fælles formål, 1.800.000 kr. til 

voksenundervisning, 3.640.000 kr. til foreningsområdet og 1.400.000 kr. til lokaletilskud. 

Udvalgets økonomi tilrettes i forlængelse heraf i 2016 og overslagsårene.

Af midlerne under fælles formål afsættes 100.000 kr. til initiativpuljen til 

indsatsområde for integration af flygtninge. Aktiviteter for børn og unge vil blive 

prioriteret.

Af midlerne under foreningsområdet afsættes af 30.000 kr. til uddannelse i 

forhold til integration.

Udvalget inviterer Fritidsudvalget til en dialog om finansiering af 

integrationsindsats i foreningerne ud over de afsatte midler, hvis ordningen viser 

sig at blive en succes.

Sagen oversendes til orientering i Fritidsudvalget.

Fraværende:

Jens Jørgen Andersen og Kristian Moberg (V).

Beslutning

Orientering givet.

Fraværende.
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Lars Thelander Bostrøm (O).

2S. Handleplan til sundhedspolitik 201^-2020 

Lovgrundlag

Sundhedsloven jr 119 stk. i og 2

Sagsfremstilling

Frederikssund Kommunes Sundhedspolitik 2015-2020 blev godkendt af Byrådet i 

juni 2015, hvorefter arbejdet med handleplanen blev påbegyndt. Handleplanen er 

godkendt i Sundhedsudvalget på mødet i februar, hvor det blev besluttet at sagen 

skal sendes til orientering i de øvrige fagudvalg. Forud for behandlingen i 

sundhedsudvalget har handleplanen været sendt i høring i Handicaprådet og 

Ældrerådet.

Handleplanens opbygning

Sundhedspolitikken 2015-2020 indeholder fem temaer; bevægelse, rygning, trivsel, 

mad og måltider samt alkohol. Til hvert tema er der tilknyttet to målsætninger. 

Formålet med handleplanen er at bryde de i alt ti målsætninger fra 

Sundhedspolitikken 2015-2020 ned i mindre dele for at sikre, at alle de indsatser, 

der planlægges, understøtter opfyldelsen af én eller flere målsætninger.

Handleplanen består af to dele. Første del kaldes Baggrund, og er uændret 

gennem politikperioden. Anden del er dynamisk og kaldes Årsplan. Årsplanerne 

gælder ét år ad gangen og hvert år udvides handleplanen med en årsplan for det 

kommende år.



Baggrund

I baggrundsdelen er der blevet opsat nogle fokusområder og målgrupper til hver 

målsætning fra politikken. Disse er defineret på baggrund af viden og anbefalinger 

fra Sundhedsprofil 2013 og forebyggelsespakkerne. Fokusområder og målgrupper 

er blevet drøftet i den tværfaglige handleplansgruppe, og input fra Byrådet, 

høringssvar, borgermøder samt interviews med borgere er inddraget. 

Baggrundsdelen af handleplanen består afen introduktion efterfulgt af fem afsnit 

-  ét for hvert tema, hvor den faglige sammenhæng mellem målsætninger, 

fokusområder og målgrupper fremgår.

Som eksempel kan nævnes temaet Bevægelse, hvor den ene af de to 

målsætninger lyder: Flere borgere er fysisk aktive med særligt fokus på børn og 

unge. Til denne målsætning er der valgt tre fokusområder, hvoraf det ene er Aktiv 

transport. Til hvert fokusområde er der tilknyttet en eller flere målgrupper. Aktiv 

transport har eksempelvis målgruppen Børn og Unge.

Årsplan

Årsplanen oplister de indsatser, der planlægges igangsat inden for hvert 

fokusområde og målgruppe i det kommende år. Flvis eksemplet ovenfor føres 

videre, ses det, at fokusområdet Aktiv transport med målgruppen Børn og unge 

har to indsatser i 2016; Etablering af krydsningspunkter i Slangerup og Jægerspris 

og Gåbusser.

Årsplanen indeholder også mål for hver indsats efterfulgt afen kort beskrivelse af, 

hvordan indsatsen bidrager til at nå den dertilhørende målsætning i 

Sundhedspolitikken 2015-2020. Der er opstillet tovholder, eventuelle 

samarbejdspartnere, tidsperspektiv og fagudvalg for indsatserne. Tovholder og 

fagudvalg er tilknyttet ud fra, hvilke fagområde indsatsen primært vedrører. I 2016 

planlægges det, at der bliver igangsat i alt 21 indsatser.
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Nogle af indsatserne er allerede er planlagte og der er budgetteret med dem i 

forskellige udvalg, mens andre er helt nye. Fælles er dog at de endnu ikke er 

udførte. De nye indsatser forventes ikke at kræve budgetudvidelser, da de kan 

gennemføres inden for den eksisterende budgetramme.

Som eksempel på en ny indsats kan nævnes Gåbusser, som løftes inden for den 

nuværende økonomiske ramme. En indsats, der allerede er planlagt, er Etablering 

af krydsningspunkter i Slangerup og Jægerspris, der er udsprunget af Trafikplan 

2016-25. Begge indsatser understøtter opfyldelsen af Sundhedspolitikkens mål: 

Flere borgere er fysisk aktive med særligt fokus på børn og unge.

Flandleplanen forelægges Sundhedsudvalget én gang årligt, hvor status på de 

igangsatte indsatser og oversigten over det kommende års indsatser præsenteres. 

Det sker i starten afåret. Efterfølgende med den årlige behandling i 

Sundhedsudvalget fremsendes handleplanen til orientering i de øvrige udvalg. I 

årsplanen vil der være en tydelig angivelse af, hvilke indsatser, der knytter sig til 

hvilke områder. Status og kommende indsatser udarbejdes af 

handleplansgruppen.

Økonomi

Økonomi har ingen yderligere bemærkninger.

Indstilling

Sundhedschefen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Orientering givet.
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• Handleplan in kl årsplan 2016 

26 Status Idrætsby-proiekt

Sagsfremstilling

Som beskrevet i sagen 'Opstart af projekt ny idrætsvision', der blev godkendt af 

Byrådet og Fritidsudvalget i december 2015, vil Fritidsudvalget hver måned blive 

orienteret om status på arbejdet med idrætsvisionen, herunder planlægningen af 

idrætsbyen. Da tidsplanen kræver en intensiv og hurtig arbejdsproces vil status 

blive præsenteret mundtligt på mødet, evt. suppleret med skriftligt materiale efter 

behov.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen fremsender sagen til orientering for 

Fritidsudvalget.

Historik

Fritidsudvalget, 3. februar 2016, plet. 5: 

Orientering givet.

Beslutning

Orientering givet.
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27 Frederikssund Festival - ansøgning til Kulturpulien om underskudsgaranti

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

Sagsfremstilling

Frederikssund Festival søger Kulturpuljen (Liv i kommunen) om en 

underskudsgaranti på 35.000 ler.

Frederikssund Festivalen afholdes i år den 4.-6. august 2016 i tidsrummet kl. 12-02. 

Festivalen finder sted på Kalvøen og henvender sig til et voksent publikum og 

deres børn. En dagsbillet koster 295 ler., mens en partoutbillet koster 785 ler. (priser 

ekskl. gebyr), og foreningen forventer 450 betalende gæster pr. dag.

Musikprogrammet kan i år bl.a. byde på Magtens Korridorer, Johnny Madsen 

Band, Mike Andersen Band m.fl. Festivalen er en blanding af gratis koncerter og 

koncerter med entre. Festivalen tilbyder en børnekoncert, eftermiddagskoncerter 

i Humlehaven og koncerter i Natteltet, som alle er gratis. Aftenkoncerterne i 

Valhal har entre.

Festivalen er momsfritaget og er dermed forpligtet til at donere et evt. overskud 

til velgørende eller almennyttige formål. Overskud doneres til aktiviteter i 

Frederikssund Kommune med fokus på ungdom. Siden 2011 har festivalen 

sammenlagt doneret mere end 200.000 ler. til forskellige foreninger, bl.a. 

børnefilmklubben Holger, Jægerspris Floorball Club, Frederikssund Roklub m.fl.
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Frederikssund Festivalen har ikke mulighed for at være selvfinansierende, idet et 

evt. overskud skal gives væk. Derfor er festivalen helt afhængig af sponsorstøtte 

fra virksomheder, støtteforeninger, fonde mv.

På linje med tidligere år har festivalen i år søgt sponsorstøtte hos flere større 

virksomhederne i Frederikssund og omegn. Festivalen har endnu ikke fået svar på 

henvendelserne, hvorfor sponsorbeløbet er sat lavt i budgettet.

Økonomi

Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes afgørelse. 

Beslutning

Underskudsgaranti på 35.000 ler. bevilliget.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

• Årsregnskab Frederikssund Festival 201c;

• Budget 2016 - Bilag til ansøgning om underskudoaranti

• VS: Form submit: kulturpuljen



Side 13

28 Frederikssund Teaterforening - ansøgning til Kulturpulien om tilskud

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Frederikssund Teaterforening søger Kulturpuljen (Liv i kommunen) om tilskud på 

i o o .o o o  ler.

Frederikssund Teaterforening forventer at præsentere 8-9 forestillinger i sæson 

2016/17 med sammenlagt 1000-1500 tilskuere. Foreningen har 140 faste 

abonnenter.

Frederikssund Teaterforening har i regnskabsåret 2014/15 haft ioo.ooo ler. i 

underskud, i indeværende regnskabsår forventes et underskud på ca. 40.000 ler.

Afårsager nævnes, at foreningen i forbindelse med de store forestillinger benytter 

gymnasiet, hvor foreningen skal betale lokaleleje på 9.500 ler. pr. opførelse. Man 

beklager desuden, at det ikke er muligt for foreningen at præsentere alle ønskede 

stykker, da kommunen ikke kan stille en egnet scene til rådighed.

Med et tilskud fra Frederikssund Kommune forventer foreningen i det kommende 

regnskabsår at kunne få et budget i balance. Det kan lade sig gøre ved at tilbyde 

flere mindre forestillinger på Elværket og dermed tilbyde færre store forestillinger. 

Desuden sparer man på omkostninger.

Frederikssund Teaterforening har i år modtaget et fast årligt tilskud fra 

Frederikssund Kommune på 37.300 ler. (i bilag med budget fremgår det som "amts 

tilskud").
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De seneste år har Frederikssund Teaterforening derudover modtaget støtte fra 

Kulturpuljen. I 2015 modtog foreningen 75.000 ler. fra Kulturpuljen, men 

støttebeløbet i 2013 og i 2014 var 50.000 ler.

Ud over Kulturpuljen søger foreningen også Kulturstyrelsen om tilskud og håber 

på at modtage 100.000 ler.

Foreningen anslår deres egenkapital til 137.000 ler.

Økonomi

Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes.

2. Sagen sendes i høring i Kulturrådet.

Beslutning

Ad 1) Sagen drøftet.

Ad 2) Sagen sendes i høring i Kulturrådet (KUF).

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

• Ansøgning - Frederikssund Teaterforening 2.1.2016

• Teaterbudget rev. 2016-2017

2£ Flornsrock Musikfestival - ansøgning til Kulturpulien om
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underskudsdækning

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Foreningen Hornsrock Musikfestival søger Kulturpuljen (En større begivenhed i 

kommunen) om underskudsdækning på 30.000 ler. ifm. Hornsrock Musikfestival 

2016.

Formålet med foreningens arbejde er gennem den årlige festival at skabe en 

ramme om kulturelle aktiviteter, støtte og skabe interesse omkring det lokale 

musikliv og således styrke vækstlaget inden for kultur- og musikaktiviteter.

Hornsrock Musikfestival er en amatørmusikfestival, som i år foregår fra den 3.-5. 

juni på Fjordlandsskolen afd. Skibby, Selsøvej 16, 4050 Skibby.

Festivalen præsenterer fortrinsvis lokale amatørorkestre, men også bands fra 

Sverige og Tyskland har tidligere optrådt på festivalen. Over tre dage optræder 

omkring 30 orkestre på en professionel scene, blandt andet tidligere og 

nuværende elever på fra musikskolen.

Festivalen henvender sig til alle aldersgrupper, og foreningen forventer i år mellem 

1.000-1.400 besøgende. Voksne betaler 150 ler. pr. dag for at besøge festivalen, 

unge fra 10-17 år 50 ler., mens børn kommer ind gratis. Søndag er gratis adgang.

Omkring 200 aktive frivillige er med at forberede og afvikle arrangementet.

Foreningen budgetterer med indtægter på i alt 134.000 ler. fra billetsalg, salg i bar,
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boder samt støtte fra fonde og sponsorater.

Udgifter forventes at beløbe sig til i alt 132.670 ler., idet der tages højde for at 

udgifter til lys og lyd stiger.

Festivalens antal af besøgende og omsætning er yderst afhængig af vejret. En 

underskudsgaranti fra Kulturpuljen fremhæves som et vigtigt sikkerhedsnet for 

arrangørerne i forhold til de samlede økonomiske risici.

Hornsrock Musikfestival har tidligere fået bevilget underskudsgaranti fra 

Kulturpuljen. I 2015 fik festivalen tilsagn om underskudsdækning, men da 

regnskabet balancerede, blev ikke nødvendigt at benytte sig af den.

Økonomi

Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes afgørelse.

Beslutning

Underskudsgaranti på 30.000 ler. bevilliget.

Fraværende:
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Lars Thelander Bostrøm (O).

• VS: Form submit: kulturpuljen

• Hornsrock regnskab ^  revideret 001

70 Rejsestalden søger om tilskud fra Kulturpulien til lokalt fødevaremarked

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Kulturhuset Rejsestalden søger om tilskud fra Kulturpuljen (Liv i kommunen) på 

15.000 ler. til at afholde arrangementet "Smagen af Hornsherred".

Arrangementet skal foregå lørdag den 18. juni kl. 11-16 på Rejsestaldens gårdsplads

Idéen med fødevaremarkedet er at gøre Lejre og Frederikssund Kommunes 

borgere samt turister opmærksomme på områdets producenter og produkter - 

måske starte en ny tradition for at afholde fødevaremarked samt opfordre til at 

danne et netværk mellem producenterne (som det fx er sket i Lejre Kommune).

En række fødevareproducenter har indtil videre givet tilsagn om at medvirke på 

dagen: Norliq (likør), Østergaard Frugtplantage og Mosteri, Hornbeer, Fiskere fra 

Hornsherred, Hansens Is, Degnemosegaard (vin), Svanholm, Selsø-øko, Slowfood 

Nordsjælland &. København (info-bod) og Frederikssund Fødevarefællesskab (info- 

bod). Der er interesse fra Chriis Soyais og Friis-Holm Chokolade og yderligere to 

invitationer ude til gårdbutikker (Stensbølgaard i Kyndeløse og Stenshøjgaard i 

Landerslev). Café Danner deltager ved at producere en særlig menu baseret på 

producenternes varer. Menuen sælges både fra caféen og via en bod på 

gårdspladsen. Markedet åbnes af udviklingschef for turisme og oplevelser i 

Frederikssund, Mette Seneca.



Side 18

Rejsestalden dækker en del af omkostningerne i forbindelse med arrangementet, 

men der er særlige udgifter, som et tilskud fra kulturpuljen vil kunne dække:

Transport tur/retur af 17 boder, som udlånes af Frederikssund Erhverv: 1500 ler.

Særlig PR indsats, som rækker ud over Rejsestaldens normale 

markedsføringsindsats: 8.500 ler.

Musik: 5.000 ler.

Rejsestalden har ikke tidligere modtaget støtte fra Kulturpuljen.

Økonomi

Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes afgørelse.

Beslutning

Ansøgningen afvist med begrundelse i at Rejsestalden har et selvstændigt 

driftsbudget.
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• VS: Form submit: kulturpulien

31 Fabrikken-Skibby søger om tilskud til arrangement fra Kulturpulien 

Lovgrundlag

Retningslinjer for Kulturpuljen.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

Sagsfremstilling

Fabrikken Skibby søger om underskudsgaranti på io .ooo ler. fra Kulturpuljen (Liv i 

kommunen) til et arrangement med Peter og de andre kopier (Kim Larsen og 

Gasolin cover band). Dertil er mulighed for at tilkøbe tapas og ølsmagning fra 

Hornbeer.

Arrangementet foregår den u .  marts 2016 i den tidligere Skibby Maskinfabrik, som 

nu også bruges til produktionsskole. Entreprisen er 250 ler./ 375 ler., og der 

forventes at deltage 150 publikummer.

Foreningens formål er lokalt at tilbyde en vifte af arrangementer med 

kvalitetsunderholdning, fx koncerter, shows med temafester, stand-up, teater, 

musical, foredrag m.m. Foreningen håber, at disse initiativer vil medvirke til at 

sætte gang i positive cirkler både kulturelt, mentalt og kommercielt for lokale 

erhvervsdrivende og dermed medvirke til at løfte Hornsherred.

Fabrikken Skibby søger Kulturpuljen for at være sikre på, at økonomien hænger 

sammen.

Foreningen har en egenkapital på 35.000 ler.



Side 20

Økonomi

Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes afgørelse.

Beslutning

Underskudsgaranti på io .ooo ler. bevilliget, idet der ikke ydes dækning til udgifter 

forbundet med forplejning og catering, og at der ikke ydes yderligere tilskud til 

foreningen i 2016.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

• VS: Form submit: kulturpulien 

32 Kongens Toat 2Q. iuli 2016

Lovgrundlag

Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Frederikssund Kommune har modtaget en henvendelse fra Frederikssund Erhverv, 

der ønsker at indgå et samarbejde omkring afviklingen af en kulturhistorisk 

festival Kongens Togt den 29. juli 2016 på havnen i Frederikssund. Kongens Togt er
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en kulturhistorisk festival, der formidler historier fra vikingetiden og middelalderen 

via aktiviteter og oplevelser af høj kvalitet og med perspektiver. Festivalen afvikles 

fra den 15.-30. juli i 8 havne

(Korsør/Vordingborg/Kalundborg/Rørvig/Lejre/Holbæk/Frederikssund/Roskilde) 

på Sjælland. For at deltage i festivalen skal publikum købe et festivalarmbånd, 

som giver adgang til samtlige formidlingsaktiviteter under Kongens togt.

Publikum kan enten købe et lokalt armbånd (75 ler.), der gælder til en enkelt by, 

eller et flexarmbånd (150 ler.), der giver adgang til hele Kongens togt 2016. 

Armbånd kan købes i forsalg på nettet eller på havnen enten aftenen før eller 

under eventen.

Festivalen arrangeres af Projektet Danmark bliver til (DBT), der er delvist 

finansierede af Kulturaftalen for Kulturregion Midt- og Vestsjælland. Kultur- og 

fritidssekretariatet skal i den forbindelse gøre opmærksom på, at Frederikssund 

Kommune har tilsluttet sig kulturaftalen Kulturmetropol Copenhagen, dersom et 

af tre indsatsområder har festivaler og events.

Frederikssunds betaling for at få arrangementet til Frederikssund udgør 100.000 

ler., og Frederikssund Erhverv ansøger Fritidsudvalget om tilskud på 50.000 ler.

Fortsat sagsfremstilling til Fritidsudvalgets møde den 2. marts 2016:

Sagen har været sendt i høring i Kulturrådet. Kulturrådet skriver følgende: "Det er 

Kulturrådets opfattelse, at ansøgningen bør afslås, dels fordi man finder, at det 

ansøgte tilskud på

50.000 ler. vil udgøre en uforholdsmæssig stor andel af kommunens beskedne 

kulturmidler, dels fordi man finder, at det er et meget stort beløb i forhold til 

arrangementets korte varighed".

Økonomi
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Evt. tilskud skal finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Indstilling 3. februar 2016, plet. n:

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes afgørelse.

Indstilling 2. marts 2016

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes afgørelse.

Historik

Fritidsudvalget, 3. februar 2016, plet. n:

Sagen sendes i høring i kulturrådet og genoptages på næste møde.

Beslutning

Ansøgningen afvist med begrundelse i at Frederikssund Erhverv selv må afholde 

udgiften.

For stemte: Morten Skovgaard (V), Kristian Moberg (V), Tom Lysgaard (E), Anne- 

Lise Kuhre (A) og Kenneth Jensen (A).

Undlod at stemme: Jesper Wittenburg (A).
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Afvisning vedtaget.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

33 Selsø Sommerkoncerter søger om tilskud fra Kulturpulien til 
sommerkoncerter

Lovgrundlag

Retningslinjer for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Foreningen Selsø Sommerkoncerter af 1983 søger Kulturpuljen (Liv i kommunen) 

om io .ooo ler. til årets sommerkoncerter, som afholdes for 33. gang. De otte 

klassiske professionelle koncerter afvikles i juni, juli og august - i år foregår de i 

Selsø Kirke.

Sidste år deltog ca. 830 publikummer, og foreningen forventer et tilsvarende antal 

koncertgængere i år. Entreprisen er på 125 ler.

De medvirkende professionelle musikere aflønnes med minimumstariffen. For at 

holde entreprisen på et rimeligt niveau, søger foreningen om tilskud fra 

Kulturpuljen.

Foreningen modtog tilskud fra Kulturpuljen i 2015.

I forhold til de tidligere år er koncerterne rykket fra Selsø Slot til Selsø Kirke.
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Økonomi

Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes afgørelse.

Beslutning

Ansøgningen afvist, idet sammenlignelige arrangementer i kommunen har en 

højere billetpris, og at udvalget principielt ikke ønsker at støtte aktiviteter i kirker.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

• VS: Form submit: kulturpulien

• Bilag til ansøg. 2016 Selsø Sommerkoncerter.pdf

• Budget og regnskab 2oic;.pdf

M  I.F. Willumsen Museum søger om tilskud fra Kulturpulien til otte workshops 

Lovgrundlag

Retningslinjer fra Kulturpuljen.

Sagsfremstilling
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Udstillingen "FARVEFEBER" foregår fra den i8. april - 30. august 2016. 1 den 

forbindelse vil J.F. Willumsen Museum afholde otte workshops, som er målrettet 

forskellige brugergrupper. Til det formål søger museet et tilskud på 15.000 ler. fra 

Kulturpuljen (Liv i Kommunen).

Udstillingen "FARVEFEBER" giver indblik i Willumsens særlige farveunivers og 

stiller skarpt på kunstnerens farvetekniske eksperimenter og teoretiske 

overvejelser over farvernes betydning og påvirkning. Udstillingen udspringer af et 

samarbejde med Flugger om udvikling af vægfarver til museets udstillingsrum og 

en farvepalet med nogle af Willumsens mest karakteristiske farver, der 

efterfølgende skal sælges i Fluggers butikker.

De otte workshops henvender sig til forskellige brugergrupper:

• Fire workshops for dagplejere og børn i Frederikssund Kommune: Sammen med billedkunstner Mille 

Søndergård arbejder børn og voksne med farver på en sanselig og kreativ måde. Museet har ikke 

tidligere haft aktiviteter for denne målgruppe, men temaet om farver er oplagt at arbejde med for de 

helt små børn både sanseligt og sprogligt.

• To workshops for et bredt publikum: Museet, medarbejdere fra Flugger og Wolmergruppen giver 

gode råd til farvevalg og maleteknikker, når væggene skal males i hjemmet.

• To kreative workshops med farveeksperimenter og grunderingsteknikker for borgere, der arbejder 

med maleri på hobbyniveau: Museet, en billedkunstner og en konservator inviterer brugerne til at 

eksperimentere med at blande deres egne farver og præparere deres egne lærreder, ligesom 

Willumsen gjorde det.

Ud over de otte workshops, som museet søger Kulturpuljen om midler til, vil der i 

udstillingsperioden også være andre aktiviteter på museet. Udstillingen har et 

farvelaboratorium, hvor publikum kan eksperimentere med forskellige 

farveøvelser -  både fysiske og digitale. Dertil kommer bl.a. gratis 

undervisningsforløb af kommunens skoler, omvisninger i udstillingen hver søndag 

og foredrag med relevante personer, der arbejder med farver i deres professionelle 

virke.
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Økonomi

Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalget nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes afgørelse.

Beslutning

Udsat.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

• VS: Form submit: kulturpuljen

2El Ræven Skibby Trop oa Flok - ansøgning til pulien til initiativer i landsbyer oa 
lokalområder

Lovgrundlag

Kriterier for Puljen til initiativer i landsbyer og lokalområder.

Sagsfremstilling

Ræven Skibby Trop og Flok søger et tilskud på 31.000 ler. fra Puljen til initiativer i 

landsbyer og lokalområder til en bålhytte.

Ræven Skibby Trop og Flok vil opføre en bålhytten nordøst for spejderhytten på 

Damgårdsvej 15, Nordmandsmosen, 4050 Skibby (bilag: kort over området)
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Bålhytten vil ligge på kommunalt areal, og Kultur- og fritidssekretariatet vil derfor 

ansøge om en byggetilladelse.

Bålhytten bliver 9 meter i diameter og bliver opført i naturmaterialer. Bålhytten 

bliver overfladebehandlet med klar træbeskyttelse eller lindolie og være åben og 

uindrettet. Bålhytten vil således kunne løse spejdernes vejrmæssige udfordringer, 

så undervisning, naturformidling, pionerarbejde, primitiv madlavning, og bålhygge 

vil kunne ske i tørvejr, tæt på naturen. Bålhytten vil blive opført, drevet og 

vedligeholdt af spejdergruppen Ræven Skibby Trop og Flok.

Bålhytten vil dagligt være til glæde og gavn for brugere af naturen i 

Nordmandsmosen, spejdergruppen, skoler og skoleklasser, daginstitutioner, 

motionister, lystfisker, hundelufter og nyttehavefolk. Spejderhytten bliver i 

weekender året rundt udlånt til lejrture til kommunens skoleklasser og foreninger. 

Spejdergruppen vurderer derfor, at en bålhytte vil være et kæmpe plus både til 

glæde for Spejdergruppen og de mange brugere fra hele kommunen.

Ansøgningen bakkes op af Friluftsrådet.

Udgifter i forbindelse med at etablere bålhytten er: 

Materialepris: 62.000 ler.

Arbejdsløn: 50.000 ler.

Ræven Skibby Trop og Flok har fået tilsagn om 31.000 ler. fra Friluftsrådet til 

etablering af bålhytten. Der søges fortsat andre fonde.

Økonomi
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Evt. tilskud finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende bevilling.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Sagen drøftes, og der træffes afgørelse.

Beslutning

Udsat, således at sagens behandles sammen med tidligere fremsendte ansøgning 

fra Friluftsforeningen på Hammergården.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

• Ansøgning til Støttepulien til initiativer i landsbyer oa lokalområder - Ræven 

Skibby Trop oa F

• åben bålhvtte

• Bålhvtte til byggetilladelse i

26 Speideraruppen Grevinde Danner - ansøgning til pulien til initiativer i 
landsbyer oa lokalområder

Lovgrundlag

Kriterier for Puljen til initiativer i landsbyer og lokalområder.

Sagsfremstilling
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Spejdergruppen Grevinde Danner søger puljen til initiativer i landsbyer og 

lokalområde om et tilskud på i o o .o o o  ler. til en bålhytte. Bålhytten koster samlet 

150.000 ler., hvor Grevinde Danner Gruppen kan tilbyde en medfinansiering på 

50.000, som er optjent på juletræssalg og loppemarkeder gennem de sidste par
oar.

Spejdergruppen, Grevinde Danner, har p.t. mere end 80 aktive børn og unge, der 

har deres gang i gruppens lokaler på Vængetvej 59 i Jægerspris. Gruppen 

erhvervede desuden grunden og bygningerne på Vængetvej 57 i juli 2015 for at 

kunne tilbyde gruppens aktive medlemmer bedre vilkår til spejderarbejde.

For at realisere disse intentioner kræves det, at de grunde og bygninger, som 

Dannergruppen besidder, er i en tilstand, der berettiger det. Derfor bliver der i 

disse måneder lagt mange frivillige timer i etablering og renovering af bygninger 

og grunde således, at gruppens spejdere og ledere har de optimale fysiske rammer 

til at lave spejd.

Gennem de sidste år har gruppen arbejdet hårdt for at samle midler ind til vores 

første prioritet; nemlig en bålhytte. En bålhytte, der er blevet yderst højaktuel 

med købet af Vængetvej 57. Ved at få etableret bålhytten nu, får Grevinde Danner 

Gruppen således flere muligheder for at lave spejderarbejde udendørs, hvilket 

muliggør renovationen af de eksisterende bygninger, der mildest talt er i dårlig 

stand.

Med købet af Vængetvej 57 arbejdes der desuden på at synliggøre 

spejderbevægelsen i offentligheden - både i lokalområdet, men også over for 

resten af kommunens institutioner og foreninger, der således på sigt skal have 

mulighed for at benytte de stående faciliteter, som f.eks. bålhytten. En mulighed 

der er oplagt for en børnehave eller som et supplement til 

natur-/teknikundervisningen i folkeskolen.

En bålhytte vil således:

• Give adgang til at lave flere spejderaktiviteter udendørs hele året.

• Frigøre rum til renovering af eksisterende bygninger.

• Give kommunens skoler og børnehaver et sted for læring.
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• Integrere grundene Vængetvej 57 og 59, så vi står med en stærk samlet spejderprofil.

Gruppens hytteudvalg har vurderet, at den optimale størrelse på en bålhytte vil 

måle 7 meter i diameter, da den vil kunne rumme op til 40 spejdere under samme 

tag på én gang. Et budgetoverslag for etablering afen bålhytte i denne størrelse 

er 150.000 kroner inkl. moms, hvilket omfatter fundament, levering, opsætning og 

etablering af fliser, der tilgodeser handicapvenlige adgangsforhold.

Børne- og Ungdomsorganisationernes Samråd (BUS) udtaler:

"Tak for muligheden til at kommentere ansøgningen om bålhytte til Grevinde 

Danner. Grevinde Danner er i dag ca. 125 medlemmer fordelt over alle 

aldersgrupper. Der er stort behov for flere faciliteter på grunden for Grevinde 

Danner fortsat at drive aktivt spejderarbejde med friluftsliv i fokus. Spejderliv 

foregår i vid udstrækning udendørs, hvilket også sker i Grevinde Danner gruppen. 

For at opfylde denne målsætning giver en bålhytte unikke muligheder for flere 

udendørs aktiviteter. BUS støtter, at Grevinde Danner får støtte til etablering af 

en bålhytte på spejdergrunden på Vænget i Jægerspris."

Økonomi

Der er afsat 2,121 mio. ler. i Budget 2016 til Idrætsfacilitetspuljen. Beløbet er endnu 

ikke disponeret til konkrete projekter, og der kan således anvendes 100.000. ler. af 

beløbet til en bålhytte.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget træffer en beslutning om tilskud fra puljen til initiativer i landsbyer og lokalområder. 

Beslutning

Udsat, således at sagen behandles sammen med tidligere fremsendte ansøgning 

fra Friluftsforeningen på Hammergården.
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Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

• Priser baalhuse 6 oa 8 kantede oi 12 2cm.pdf

• Placering af bålhvtte på arund.pdf

• Udgifter vedrørende etablering af bålhvtte på speiderarunden Vænget ^.docrn

• Noter til driftsregnskab 2Q-o6-20ic;.docm

• Drift per 20.o6.20ic;.xlsx

37 Idrætsfacilitetspulie - Spejdere 

Lovgrundlag

Kriterier for Spejderfacilitetspuljen 2016.

Sagsfremstilling

De Grønne Pigespejdere, Falkenberg gruppen, søger om midler til renovering af 

deres spejderhytte. Spejderhytten er opført i 1978 og er gennem tiderne blevet 

vedligeholdt med maling og mindre, nødvendige reparationer. Foreningens 

samlede medlemstal er 25 og består af 19 medlemmer under 25 år og 5 

medlemmer over 25 år.

Der ansøges i prioriteret rækkefølge om tilskud til følgende, nødvendige 

renoveringer:

1. Etablering af varmepumper kr.43,800.-

Begrundelse: Hytten er i dag opvarmet med el radiatorer, alderen vides ikke på disse. 

Udskiftningen er en energirenovering, da de gamle el radiatorer giver en meget dårlig 

varmeøkonomi. Dette arbejde vil blive udført af Gidex, idet det ikke kan udføres at andre 

end fagfolk.

2. Udskiftning af hyttens køkken, kr. 117.329,55.-

Begrundelse: Da tilgangen af spejdere er øget markant de sidste år, vil en udskiftning af 

køkkenet også gøre en samtidig udvidelse muligt. Da vi i nuværende køkken, som er lige 

som hytten er fra 1978, ikke forsvarligt kan være mere end 2 personer på samme tid. Vi 

ønsker at pigerne kan være med i madlavning mm. og dermed også øge deres viden om 

sund kost.
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En udskiftning vil også kunne sænke energiforbruget da der skiftes til A+ hårde hvidevare. 

Opsætningen af køkkenet bliver udført af fagfolk. Frivilligt arbejde vil hjælpe med 

nedtagning af gammelt køkken, fliser mm, samt opsætning af nyt væv og maling i 

køkkenet.

Væv og maling vil vi selv være i stand til at bekoste.

3. Vvs, el samt øvrigt tømmer arbejde. Kr. 12.000.- 

I forbindelse med nedtagning af køkken samt væg.

Begrundelse: I forbindelse med udskiftning af køkken, er en renovering af elkabler og div. 

el, w s  arbejde nødvendigt, samt faglig forståelse af nedtagning af en væg i form af en 

tømmer, som ikke er med i tilbuddet fra Kvik køkken.

Børne- og Ungdomsorganisationernes Samråd (BUS) udtaler om sagen:

"Tak for muligheden for at Børne- og ungdomsorganisationers Samråd (BUS) kan 

kommentere ansøgningen til renovering af hytten med fokus på energirenovering 

med varmepumpe og forhåbentlig en bedre økonomi omkring opvarmning af 

spejderhytten, hvilket på sigt giver en bedre økonomi omkring tilskudsmuligheder 

til spejderhytten fra kommunen. Spejderhytten trænger til nyt inventar, og et 

køkken er et nødvendigt tiltag for at starte renovering i spejderhytten. BUS 

bakker op omkring støtte til energirenovering og nyt køkken"

Økonomi

Der er afsat 2,121 mio. ler. i Budget 2016 til Idrætsfacilitetspuljen. Beløbet er endnu 

ikke disponeret til konkrete projekter, og der kan således anvendes 173.130 ler. af 

beløbet til renovering af spejderhytte.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget træffer en beslutning om tilskud fra Idrætsfacilitetspuljen.
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Beslutning

Bevilling på 43.800 ler. til ny varmeoumpe bevilliget, idet udvalget ønsker, at 

sekretariatet i andet halv år af 2016 fremlægger en proces for det samlede 

spejderområde.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

• varme o.pdf

• Køkken o.pdf

• Ansøgning fra De grønne piaespeider o.docx

• Medlemstal o.odt

28 Idrætsfacilitetspulie 

Lovgrundlag

Kriterier for Idrætsfacilitetspuljen 2016.

Sagsfremstilling

Frederikssund Roklub søger Idrætsfacilitetspuljen om et tilskud på 31.470,00 ler. 

ekskl. moms til udskiftning af dobbelte porte til bådhallen i beliggende Kalvøvej 22, 

3600 Frederikssund.

Frederikssund Roklub er en forening på 128 medlemmer, hvoraf 8 medlemmer er 

under 25 år og 120 medlemmer er over 25 år.
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De eksisterende porte fra 70'erne er hårdt medtaget af vejr og vind. Portene er 

utætte og ikke isolerede, hvilket medfører et stort varmetab i bådehallen i 

forbindelse med klargøring og reparation af robådene i vinterhalvåret, da disse 

arbejder som oftest kræver en arbejdstemperatur på mellem 15-20 grader.

Frederikssund Roklub har indhentet tilbud fra henholdsvis Håndværkshjælpen 

ApS, Møllestien 5, 3600 Frederikssund og 3Byg, Roskildevej 124, 3600 

Frederikssund. Tilbuddet fra Håndværkshjælpen ApS lyder på ler. 31.470,00 ekskl. 

moms, mens tilbuddet fra 3Byg lyder på 36.120,00 ekskl., jf. bilag.

Frederikssund Roklub indstiller, at tilbuddet fra Håndværkshjælpen ApS antages.

Frederikssund Idrætsråd udtaler:

"Vi har gennemgået ansøgning fra Frederikssund Roklub om økonomisk støtte til 

udskiftning af dobbelte porte til bådhallen i Frederikssund Roklubs klubhus.

Portene er hårdt medtaget af vejr og vind, og der er konstateret råd i karmene. De 

er utætte og ikke isolerede, hvilket medfører et stort varmetab i bådehallen og i 

forbindelse med klargøring og reparation af robådene i vinterhalvåret.

Udskiftning af døre -  i dette tilfælde af porte -  hører ind under kriterierne for 

idrætsfacilitetspuljen 2016."

Økonomi

Der er afsat 2,121 mio. ler. i Budget 2016 til Idrætsfacilitetspuljen. Beløbet er endnu 

ikke disponeret til konkrete projekter, og der kan således anvendes 31.470 ler. af 

beløbet til udskiftning af dobbelte porte til bådhallen.

Indstilling
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Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Udvalget træffer en beslutning om tilskud fra idrætsfacilitetspuljen.

Beslutning

Tilskud på 31.470 ler. bevilliget.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

• 3 Byg i.pdf

• Flåndværkshiælpen ApS (ij i.pdf

• Kriterier for Idrætsfacilitetspulien 2Pi6.docx

• Udtalelse - idrætsfacilitetspulien - Roklubben .pdf

Ansøgning til idrætsfacilitetspulien angående skolehaller 

Lovgrundlag

Kriterier for Idrætsfacilitetspuiljen 2016

Sagsfremstilling

Kultur og Fritid fremlægger på baggrund af henvendelser fra flere foreninger en 

ansøgning til idrætsfacilitetspuljen.

Haller og sale på kommunens skoler bruges af de frivillige idrætsforeninger, når 

skoledagen er slut. Det danner grundlag for en god udnyttelse af de kommunale 

faciliteter. Faciliteter med høj udnyttelse oplever også et øget slid. Derfor er
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vedligeholdelse, reparationer og udskiftninger løbende nødvendigt. Foreninger og 

skole oplever at bøsninger til bander, stolper til badminton, kurve til basketball 

med mere går i stykker og skal repareres eller udskiftes.

At finde ressourcerne til forbedringerne viser sig til tider at være problematisk. 

Skolerne kan ikke altid finde plads til disse opgaver i deres budget. Der findes 

heller ikke en central kommunal pulje til løsning af disse opgaver. Derfor ansøger 

Kultur og Fritid om frigivelse af 400.000 ler. fra idrætsfacilitetspuljen til 

udbedringer, udskiftninger og forbedringer af idrætsfaciliteter i kommunens 

skolers haller og sale.

Kultur og Fritid vil gennemføre en gennemgang afalle skolehaller og -  sale i 

samarbejde med skoler, SFO'er, klubber og de foreninger, der bruger lokalerne. 

Denne gennemgang vil give et samlet overblik over behovene og danne grundlag 

for investeringer indenfor de afsatte midler. Processen vil blive gennemført inden 

den i. september 2016, så de nødvendige anskaffelser og reparationer er 

gennemført inden den kommende indendørssæson starter. For at kunne nå at 

realisere udbedringer og forbedringer af haller og sale inden sæsonstarten i 

september 2016 kan administrationen ikke nå at udarbejde en færdig 

udbederingsplan og implementere den, hvis midlerne ikke bliver frigivet pr. 

nuværende.

Fritidsudvalget vil på mødet i september blive præsenteret for hvilke tiltag, der er 

gennemført.

Frederikssund Idrætsråd udtalerom sagen:

"Vi mener principielt, at skolehallerne hører under skolernes budget, men også at 

kommunens faciliteter skal være i orden.

I ansøgningen om midler til udbedringer, udskiftninger og forbedringer af 

kommunens skolehaller og sale mangler der følgende oplysninger -  jf. kriterier for 

Idrætsfacilitetspuljen 2016:
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1. Adresser på de faciliteter ansøgningen drejer sig om.

2. Beskrivelse af de arbejder ansøgningen vedrører.

3. Budget for det enkelte arbejde.

4. Prioritering af de enkelte arbejder, såfremt der er flere.

5. Ansøgerens medfinansiering -  hvad kan skolerne stille med?

Desuden mangler vi oplysning om, hvordan man er kommet frem til beløbet på 

400.000,- ler.

Det er uacceptabelt for brugerne, at skolehallerne ikke fungerer ordentligt, men 

som nævnt skal kommunens faciliteter være i orden.

Hvis den eneste måde at få tingene ordnet på, er midler fra Idrætsfacilitetspuljen, 

så har vi brug for oplysninger om, hvilke faciliteter der bliver forbedret, budget, 

prioritering og medfinansiering."

Økonomi

Der er afsat 2,121 mio. ler. i Budget 2016 til Idrætsfacilitetspuljen. Beløbet er endnu 

ikke disponeret til konkrete projekter, og der kan således anvendes 400.000 ler. af 

beløbet til reparationer og anskaffelser til skolehaller.

Indstilling

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Der afsættes 400.000 kr. fra idrætsfacilitetspuljen til reparationer og anskaffelser til skolehaller 

og -sale i Frederikssund Kommune.

Beslutning
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Ramme på 400.000 ler. bevilliget til reparationer af funktionsbaseret udstyr og 

anskaffelser til skolehaller og -sale i Frederikssund Kommune. Fritidsudvalget 

ønsker en afrapportering på oktober mødet. Arbejdet skal ske i dialog med 

foreningerne.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

a o  Nyt hovedbibliotek oa boliger på Fiomaarunden - frigivelse af 
anlægsbevilling

Sagsfremstilling

Formålet med denne sagsfremstilling er at få godkendt frigivelse af 

anlægsbevilling på 1 mio. ler. til forundersøgelser omkring etablering af nyt 

hovedbibliotek og boliger på Fiomagrunden.

I forbindelse med budget 2016-2019 indgik forligspartierne aftale om følgende: 

"Byrådet ønsker at udvikle Fiomagrunden i et samarbejde med private investorer, 

og der er enighed om, at der i denne sammenhæng etableres et nyt 

hovedbibliotek på Fiomagrunden. Det vurderes i hvilket omfang, det er muligt at 

bevare elementer af den nuværende bygningsmasse i et markant nybyggeri, der 

tilføjer byen både et nyt opdateret kulturelt samlingssted, flere boliger og en 

spændende arkitektur, der løfter den centrale placering ved bykerne, kirke, skole 

og elværk".

Der skal i 2016 iværksættes forundersøgelser, der beskriver flere forskellige mulige 

konstruktioner for det kommende byggeri -  og senere drift af hovedbibliotek og 

boliger. Forundersøgelserne skal bygge videre på de analyser og beslutninger, der 

allerede foreligger eksempelvis omkring udformning og indholdet af det 

kommende hovedbibliotek. Endvidere er der gennemført en række byggetekniske 

og miljømæssige undersøgelser. Denne viden skal ligeledes indgå i anbefalingen
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omkring den kommende konstruktion. Formålet er at afdække den mest 

hensigtsmæssige konstruktion, der kan anbefales til etableringen af nyt 

hovedbibliotek og boliger på Fiomagrunden.

Det fremgår af anlægsoversigten for 2016-2019, at der er afsat 1 mio.ler. i 2016 og 

2017, endvidere er der afsat hhv. 16 og 22 mio. ler. i 2018 og 2019. Der søges om 

frigivelse af anlægsmidler på 1 mio. ler. til analyser, herunder brug af ekstern 

rådgiver.

Når Fritidsudvalget, Økonomiudvalget og Byrådet har godkendt frigivelse af 

anlægsmidler til foranalyser, vil der hurtigst muligt blive indgået aftale med 

ekstern rådgiver.

Der vil på møderne i maj måned 2016 blive fremlagt forslag til den kommende 

konstruktion for nyt hovedbibliotek og boliger på Fiomagrunden.

Der er udarbejdet forslag til projektbeskrivelse og overordnet tidsplan (vedlagt 

som bilag 1 og 2).

Økonomi

Der er i perioden 2016-2019 samlet afsat anlægsbudget på 40 mio. ler. til et nyt 

hovedbibliotek, fordelt med i mio. ler. i 2016, i mio. ler. i 2017,16 mio. ler. i 2018 og 22 

mio. ler. i 2019.

Indstilling

Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller, at Fritidsudvalget over 

for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Der gives en anlægsbevilling på 1 mio. kr. til udarbejdelse af analyser - herunder brug af 

ekstern rådgiver, finansieret af det afsatte rådighedsbeløb.

2. Forslag til projektbeskrivelse godkendes.

3. Administrationen bemyndiges til at indgå aftale med ekstern rådgiver.

Beslutning
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Anbefales.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).

• Bilag i. Projektbeskrivelse Fioma

• Bilag 2. Flovedtidsplan for nvt bibliotek samt boliger

• Organisationsdiagram - Fioma frigvelse afanlægsbev

41 Budget 2017 - status på budgetarbejdet 

Sagsfremstilling

Byrådet vedtog på mødet den 27. januar 2016 rammerne og tidsplanen for budget 

2017.

Byrådet besluttede, at der skal findes forslag til effektiviseringer for i alt 90 mio. ler. 

i perioden 2017-2020.

Heraf findes 44 mio. ler. som løbende effektiviseringer og forslag fra de enkelte 

fagområder.

Yderligere er der igangsat fem projekter i forbindelse med arbejdet med 

effektiviseringer:

1. Sammenhængende borgerforløb

2. Digitalisering

3. Udvikling af tilbud til unge der ikke umiddelbart har forudsætninger for at påbegynde en 

ungdomsuddannelse

4. Indkøb og konkurrence

5. Specialskoleområdet

De forskellige forslag vil løbende blive beskrevet og kvalificeret i takt med, at der 

udarbejdes analyser og beregninger af forslagene.
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På mødet gives en status på de forslag, der er under udarbejdelse, og som 

forventes at komme til at indgå i det samlede Handlingskatalog, som præsenteres 

i juni og august måned.

Økonomi

Sagen har vidtgående konsekvenser, idet rammerne for budgetlægningen 2017- 

2020 fastlægges.

Indstilling

Direktionen fremsender sagen til orientering for Fritidsudvalget.

Beslutning

Orientering givet.

Fraværende:

Lars Thelander Bostrøm (O).


